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În ultimele săptămâni am vorbit despre seria de evenimente găzduite de sala Ateneului Român, 
sub emblema Festivalului „Vara Magică”, organizat și oferit în vacanța estivală de către Asociația 
Culturală Lanto Communication. Fiecare program poate avea însă și un profil special, fie de 
întâlnire a marilor artiști cu melomanii, fie de prezentare, pentru prima dată, în viața noastră 
muzicală, a orchestrelor de tineret, nouă formulă contemporană care inițiază încurajarea și 
afirmarea generațiilor de interpreți. După Orchestra Română de Tineret și Orchestra Simfonietta, 
proiectul acesta aduce acum la noi încă trei ansambluri cu același profil, venind de la Varșovia, 
Viena sau Chișinău. 

Primul dintre aceste ansambluri a fost miercuri 7 august, Orchestra simfonică Juventus, care și-a 
susținut debutul la București sub patronajul de onoare al ambasadorului Poloniei în România. Sub 
bagheta dirijorului Tadeusz Woiciechowski, director general al orchestrei, membrii acestui 
ansamblu simfonic, elevi și studenți muzicieni, au propus publicului Capitalei un convingător 
exercițiu de prezentare a pregătirii lor artistice, deja apreciate în numeroasele concerte susținute în 
Polonia și Europa, argument pentru a deveni membri ai Federației Ansamblurilor Simfonice de 
Tineret. Firește, tindem să comparăm producția lor cu cea a colegilor din țara noastră. Se cântă 
bine, cu un bun rezultat al studiilor de repetiții. Programul ales este însă mai accesibil, are un profil 
fără pretenții și, prin aceasta, mai puțin performant. Moniuszko, Liszt, Kodaly, Sarasate, 
Lutoslawski, cu partituri lesne de abordat, care nu țintesc progresul, supun aprecierile noastre unor 
judecăți valorice oarecum în așteptarea unei demonstrații superioare. Ciclul unor asemenea 
concerte este un examen în care melomanii reprezintă juriul, iar Lanto Communication cadrul 
concursului. 

În mare măsură, așteptând muzicienii vienezi de săptămâna viitoare, perspectiva proiectului mi se 
pare interesantă și competitivă. 


